
• l. 

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Hivatala 

\l\S')8
2018 JúL 11

Írásbeli választ i&ényló kérdés

Kövér László úr,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló
2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést
kívánok benyújtani a téma szerint hatáskörrel rendelkező

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszterhez

,,Mik a tervek a Magyar Nemzeti Kereskedőház jövőjét illetően?(2)"
címmel.

A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

K/728. számú írásbeli kérdésemre adott válaszuk egy szép példája a semmitmondásnak.
Ami önmagában nem lenne meglepő, de azért jelent mégis új minőséget a kormányzati
nemválaszok hosszú sorában, mert úgy adtak ürest választ, hogy annak aláírásakor már
pontosan tudták, mit terveznek a Magyar Nemzeti Kereskedőházzal.

Amikor a nekem címzett válaszukat szignálták, Ön már két hete meghozta azt a
tulajdonosi döntést, amely révén az MNKH Magyar Nemzeti Kereskedőház Zártkörűen
Működő Részvénytársaság és az MNKH Magyar Kereskedelem-fejlesztési és Promóciós
Korlátolt Felelősségű Társaság egy új gazdasági társasággá olvad össze HEPA Magyar
Exportfejlesztési Ügynökség Nonprofit Zártkörűen Működő Részvénytársaság néven (ld,
Cégközlöny 2018. 28. szám 8138-8141. oldal). A válaszukban mégsem vesztegettek
egyetlen szót sem erre az "aprócska" fejleményre, mint ahogyan semmilyen más
konkrétumot sem volt hajlandó közölni egy köztulajdonban álló gazdasági társaság
jövőjéről, ami az elmúlt években is milliárdokba került a magyar adófizetőknek, és
aminek hatékonysága számos kérdést vetett fel.

Sokat mondának tartom, hogy a nyilvánosságot és a közszereplést kifejezetten kereső
miniszterként egy ilyen léptékű átalakításról nem számolt be személyesen - nyilván jó
oka van erre. Az pedig már meg sem lep, hogy a 2019. évi központi költségvetési javaslat
fejezeti indokolása nem ad eligazodást atekintetben (sem), hogy mit tervez a tárca a
céggel a jövőben.
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• ._ Mindezek fényében újólag kérem Miniszter Urat, válaszoljon a következő kérdésekre:

1. Milyen koncepció mentén tervezik működtetni az MNKH Zrt és az MNKH Magyar
Kereskedelem-fejlesztési és Promóciós Kft összeolvadásával létrehozott céget a most
kezdődött kormányzati ciklusban? Milyen változások várhatóak a cég tevékenységében?

2. Milyen szempontok alapján választották ki a HEPA Magyar Exportfejlesztési
Ügynökség Nonprofit Zrt. vezérigazgatójának Ligetfalvi Gábort?

3. Milyen összefüggés van a kinevezés és aközött, hogy az új vezérigazgató kinevezésével
szinte egyidejűleg a Mészáros Lőrinc birtokába került MKB Bank leányvállalatának,
az MKB Kockázati Tőkealap-kezelő Zrt.-nek is vezető tisztségviselője lett?

4. Nem tartja összeférhetetlennek, hogy a vezérigazgató egyidejűleg tölti be a két
tisztséget?

Budapest, 2018. júlíus , \1, ,,

Demeter Márta 
(LMP) 
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